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CONSELL DE BARRI DE L’ESQUERRE DE L’EIXAMPLE  - RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE 

DEL DIA I ACORDS 

27 de març   del 2023, a les 18:30. 

Centre Cívic Urgell   en format híbrid 

Assistents 

President:  Pau  Gonzalez  regidor 

 

Comissió de Seguiment: 

Alicia Puig. Consellera GM BeComú. 

Toni Colomina. Conseller GM ERC. 

Relació  d’entitats membre de la CdS que han assistit  

Associació Veïns i veïnes de l'Esquerra de l'Eixample 

Camí Amic 

Eixample Respira  

 

Assistents: 

 

Ciutadanes i ciutadans: 26 presencials i 4 on line.    

Representants d’entitats: 13 (33% del total són persones associades)    

Altres (consellers, tècnics i ponents) :12   

 

Representants de les següents entitats 

Associació veïns i veïnes de l'Esquerra de l'Eixample 

Camí Amic 

Eix Comercial Nou Eixample. 

AFA Llorers. 

Pro museu del Transport. 

Eixample Respira 

AV Parc Escorxador 

SOS Enric Granados. 

 

Tècnics Municipals i ponents 

Imma Aguilar, tècnica de barri Esquerra Eixample 

Tere Gómez, coordinadora territorial i convivència 

Isabel Pagés, cap de comunicació  

 

Fidel Gonzalez, tècnic de participació 
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Agents Guardia Urbana 

 

Ordre del dia 

1. Balanç compartir de mandat . 

2. Precs i preguntes. 

 

1. Balanç compartir de mandat   

El balanç de mandat es farà des de dues vessants: La vessant política per part del 

regidor i després des de la vessant de les entitats amb una representació de les 

mateixes. 

Per part del regidor es fa un balanç de tot el mandat . S'adjunta power point. 

Per part de les entitats; 

AAVV Esquerra. Xavier Riu: 

Coses que no s'han dit o que no és suficient el que s'ha dit i per tant queden com a 

assignatura pendent del mandat: 

 Pla d'usos que es va aconseguir aprovat i que és totalment insuficient. 

Protegeix els Eixos verds, però la resta de carrers queden desprotegits. 

 Eixos verds: Experiència dels carrer ,però la gracia és que sigui un model 

general de ciutat . Seguim plantejant el que s'0havia dit que tots els veïns i 

veïnes han de tenir a 200 metres de casa un carrer pacificat. Compromís 

pendent. Aquest nou tipus de carrer plantejarà una confrontació d'usos i es 

demana que d'aquí 6 mesos es faci una valoració ( tal i com es va demanar al 

procés participatiu) . En funció del què passi s0hauran de canviar les normes. 

 Pressupostos participatius: es una idea molt bona, que no  s'ha gestionat bé. 

Una petita part del pressupost municipal es decideix amb participació directe i 

està molt bé però s'ha de gestionar bé. Cap dels 8 projectes aprovats s'ha pogut 

fer i algun no té ni el projecte. Governi qui governi comenci a  fer el que esta 

pendent i ho gestioni millor. 

 Escola Xirinacs i Entença porten molt temps en estructures prefabricades i això 

és inacceptable. L'escola  Entença no té ni una alternativa consolidada. 

 Espais de gent gran: La nova Esquerra s'ha ampliat amb algun  nou casal, però 

l'antiga  que és més envellida només te un de petit que esteu a punt de tancar-

lo i cal fer-ne un de gran abans de tancar-lo. Però a la mateixa Antiga Esquerra 

no a l'altra punta. 
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 Transport públic: molt d'acord amb tramvia, línia 8 de FFCC i línia 9, però es 

demana sensibilitat en buscar alternatives no tant lesives com la situació del 

Parc de l'Escorxador. Ha millorat la xarxa d'autobusos però a la Nova Esquerra 

només hi ha una línia vertical , la V9 , hi ha un buit que cal replantejar. EL model 

global es positiu però cal mirar aquests punts. 

AAVV Esquerra Trini Capdevila : 

 5 o 6 minuts per l'Associació es poquíssim.  

 Barri més envellit de l'Eixample i no tenim equipaments per a gent gran-. El 

darrer inaugurat al 2017 no n'hi ha cap més. No hi ha cap pis tutelat per a 

gent gran.  Cada cop hi ha més gent gran i el proper mandat el tema de la 

gent gran ha de ser imprescindible. 

 Deixadesa de l'Ajuntament: la gent no pot passejar tranquil·la pel carrer 

degut a patinets i artilugis de dues rodes. Hi ha normatives però ningú fa 

que les compleixin.  

 En nom de l'AAVV volem demanar perdo per no recolzar veïns en temes 

importants com els Jardinets de Montserrat. S'hi va fer una àrea d'esbarjo 

per a gossos que és un malviure per als veïns. Per la matinada els gossos 

van bordant. van recollir 200 signatures  i des del 2019 tot segueix igual i els 

veïns no poden viure tranquil·lament a casa seva i descansar per la nit. 

L'ajuntament ha de fer espais per als gossos però allunyats de les vivendes. 

Mostra unes fotos amb l'estat general del parc : no hi ha gespa , esta tot 

malmès. estem molt contents amb tot el que sigui posar verd a la ciutat, 

però s'ha d'anar en conte en tallar més de 80 arbres que s'han tallat a 

Consell de Cent i no ho hem dit prou. 

 Enric Granados: potser l'AAVV no ha donat suport als veïns . EL 

representant del gremi de restauració felicita al Ajuntament per haver 

consolidat 1000 terrasses que es van ampliar per la COVID. Que algú 

m'expliqui com es consoliden 100 terrasses que perjudiquen als veïns. 

 Agrair el que s'ha fet bé però La deixadesa de l'Ajuntament s'ha pogut viure 

en totes les audiències públiques  del mandat. Sempre hi ha els mateixos 

veïns que es queixin del mat4eis i l'Ajuntament no ho ha sabut resoldre . 

Vergonya. 

 En nom de la Coordinadora d'AAVV del Districte, han muntat un acte de 

cara a les eleccions. S'han convidat als 4 caps de llista que objectivament 

poden ser alcaldes aquí mateix el 20 d'abril a dos quarts de set del vespre. 

 Desig que el proper mandat es pensi en les veïnes i veïns de l'Eixample, 

governi qui governi. 
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Eix Nou Eixample i vicepresident de Barcelona Comerç ( Sergi del Moral)  

 Agraïments dels ajuts i recolzament rebut  durant la pandèmia en referencia 

als ajuts. Sortim d'una pandèmia i amb la guerra d'Ucraïna  estem en inflació 

disparada i ha perjudicat al comerç i als veïns. 

 Eixos Verds: en farem les valoracions quan acabin les obres.. 

 Canvi mobilitat: cal fer valoració a nivell comercial. 

 Pla d'usos : Resultat positiu  

 Radio Eixample: convidem a tothom que la sentin. Esperem recolzament del 

govern .  

 OPE: Demanen més recolzament tant amb personal com en projectes sobretot 

ara que ens han nomenat a Estrasburg  capitalitat del comerç de proximitat. 

 Temes pendents: Espai germanetes, edifici estel, model, caserna de bombers, 

escola industrial....: Els comerciants com eix  han estat sempre al costat dels 

veïns .  

 Demanen: Pacificació Carrer Rosselló entre Nicaragua i Urgell. Rambla del 

Carrer Provença entre Nicaragua i Urgell.  

 Motos: Dona molts llocs de treball, per tant és un sector del qual n'hem de 

parlar. 

 Enfortiment de GU i Mossos  en temes de política de proximitat. 

Eixample Respira ( Lucca )  

5 Eixos de valoració: 

1. Civisme:  

 Motos en vorera: pitjor impossible. S'havien de retirar a principis de 

mandat. Volem que BCN no sigui una ciutat de motos 

 Radars. promesos 40 i instal·lats 17: pocs en entorns escolars i molta 

timidesa amb les  autopistes urbanes. 

 Pla d'usos: Bé.  

 

2. Mobilitat: 

 Positiu el canvi de tendència en les intervencions sobre la mobilitat. 

Molt poc valent . Teníem 3500 vehicles creuant l'Eixample. 

Acabem el mandat desorientats amb la introducció per a cotxes en 

alguns carrers. 

 Carrils bicis: Bastant bé . S'han allargat però en alguns cassos la 

implementació no s'ha fet bé. 
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 Obrim carrers: pitjor impossible, només s'obren a la circulació, hem 

demanat de fer-ho a l'eixample però res.  

 

3. Contaminació : 

 atmosfèrica : l'eixample te un problema de contaminació . valorem que 

s'hagi introduït al discurs polític.  

 ZBE: 0 resultats. crispació i conflicte. 

 contaminació acústica: molt malament. no existeix pràcticament al 

discurs polític. Mapa del soroll amb dades del 2017  i no s'ha actualitzat 

. S'ha protestat pel soroll de les motos en les darreres 5 audiències 

públiques. 

 Superilles: Balanç contradictori . Eixos verds amb eixos negres al costat. 

Consell de cent hi ha molta gent amb ganes de caminar però poc verd . 

Falta saber pla a llarg termini.  

 Parc Escorxador i L8 :Això no te nom. 8 anys governant amb emergència 

climàtica i no fer res per a canviar la ubicació de les obres d'una 

actuació necessària. Vergonya  

 

4. Processos participatius: Be que hi hagi espai de participació però molts 

problemes alhora de l'execució , tècnics i altres que demostren grau de 

resistència al canvi en el mateix ajuntament per a millorar. Deixa el full a la 

taula. 

Camí amic: 

 Celebrar pas de privat a públic del 'escola Londres . 

 Eixos verds: Després de reivindicar-los s'han fet . Guany per l'espai públic però 

no n'hi ha prou. Esperem que al següent mandat puguem veure tema branques 

verdes. 

 Pressupostos participatius: Molts del projectes guanyadors son propostes a 

l'entorn del camí amic. Ha generat frustració perquè no hi ha cap projecte 

acabat. Resistències al canvi. Agrair la feina i l'acompanyament  del  Fidel ( 

tècnic de participació). 

 Parc Joan  Miró: Celebrem reunió i canvis en l'entorn . Malgrat això hi ha els 

178 arbres  que es treuen ( 130 a la brossa) s'arrasa un terç del parc i no 

s'entén, al ser l'únic pulmó verd de la ciutat. Es un espai jugable . Convidem a 

tothom  a la mani de l'arbreda el proper dimecres. 

 Futur: Avinguda Roma . Punt pendent al barri. Es un pàrquing a l'aire lliure.  

 Ubicació escola Entença  

 Reforma model  
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Explosió del bicibus . No s'ha vist un canvi en la infraestructura que afecti al Carrer 

Entença. 

 

2.Precs i preguntes. 

Jordi Carmona( Carrer  Aribau):. 

 Agrair autocrítica AAV Esquerra perquè no s'han sentit recolzat.  

 Es moment de mirar enrere i valorar la bona feina feta al barri i al Districte  

 Hi ha 2 aspectes:  Per una banda el trencament de la convivència entre els que 

hi vivim i el sector econòmic . Hi ha una necessitat de convivència en que tots hi 

guanyem. Nomes cal fer bé les coses ( inspeccions, sancions...) . Al  llarg 

d'aquest temps  hem vist a les xarxes improperis i barbaritats exponents de 

queixes dels veïns. Es necessari que s'escolti el malestar dels veïns.  

 Sentiment agredolç del final de legislatura. Ens han sentit molt però ens han 

escoltat poc. Bona sort i que la propera legislatura sigui millor  en els aspectes 

que han fallat. 

Elena (Casanova  Paris- Londres):  

 Que passa amb els locals que obren a la una de la matinada i tanquen a les sis. 

La majoria dels clients surten fora i a la matinada el carrer esta ple de gent amb 

problemes d'ordre públic. Es van recollir signatures dels veïns ( 200) aprofitar 

que l'alcaldessa havia obert un canal digital i la resposta ha estat que truquem a 

GU. J s'ha fet i si venen i hi ha 300 o 400 persones no fan res. 

 Pacificació: Molt d'acord. El problema es que s'hi han posat bancs que estan al 

costat de les discoteques i es converteixen en chill outs per als clients.  Voldria 

veure la postura de l'Ajuntament en referencia a aquest problema a tot el 

Districte. 

Francesco : 

 Barcelona es una ciutat bruta. Es un problema cívic  i que no es neteja. 

L'ajuntament en molts aspectes no fa res. La neteja és una carta de presentació 

de la ciutat . No poden sancionar a les persones que embruten els carrers?.  

 Qualitat dels turistes: el model de desenvolupament turístic no pot ser de 

turistes pobres.  

Francesc ( Viladomat/ Provença)  

 Neteja: hi ha d'haver pedagogia sobretot els tenidors dels gossos. L'ajuntament 

normalment no fa cas, fan actuacions puntuals.  
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 Edifici Estel: Portem 10 anys de soroll, pols.......no hi ha informació. ESTEM 

DESATESOS. Demana explicació d ela situació real i quin serà el final de la obra. 

Nuria ( AFA LLorers)  

 Es van reunir amb el regidor per a veure assumptes pendents a final de 

mandat. Estan al mig d'autopistes urbanes. Demanen que el tram d'Aragó del 

davant de l'escola fos de 30 i que es respecti la velocitat de 50 de la resta del 

carrer. Demanem posar un radar entre Aragó i Valencia i la pintura groga que 

tenen totes les escoles al terra i nosaltres no. 

 Pressupostos participatius: Esperem que s'acabi al mes de juny 

 Solidaritat amb el tema del Parc de Joan Miró. 

Jordi ( Vilamarí/ Diputació)  

 El Parc  Joan Miro necessita una reforma integral. Està molt degradat. 

 Eixos Verds: Hi ha un pla e manteniment? 

 Indigents: Cada cop n'hi ha més  . 

 Neteja: Caldria a les zones dels contenidors es deixa la brossa fóra. S'hauri de 

fer alguna acció al respecte. 

 Cine Rex: es un espai que l'Ajuntament podia haver convertit en un teatre per a 

la ciutat. 

Teresa ( Consell de cent Aribau / Enric Granados) 

 Han desaparegut 4 arbres centenaris. 

 Degradació de la zona al llarg dels anys. 

 S'ha fet una carta a l'alcaldessa per la preocupació quan posin totels les taules a 

les terrasses. Hi ha bars que tenen permís per tres taules i en posen 8 o 9. Quan 

s'ha demanat la signatura dels veïns, ens trobem que hi ha edificis sencers que 

son pisos turístics . 

 Han desaparegut els petits comerços .  

Manuel ( Rocafort/ Gran Via) 

 carril bici Gran Via lateral : les bicis i els patins que arriben de Plaça Espanya  

s'enfilen  per Llançà i quan arriben a Vilamari han de girar a la  dreta i es salten 

el senyal, amb la perillositat que representa: atropellaments. GU quan ha 

vingut si no veuen res no actuen. Demana claredat en la senyalització . 

 Els separadors  dels carrils bicis estan tirades per tot arreu  i moltes de les que 

estan posades estan malmeses. 

 Anar pel lateral de la Gran Via i girar a la dreta impedeix accedir als pàrquings 

de Rocafort . Demana revisió. 
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Alexandra ( Espai de gent gran Mª Aurèlia Capmany). 

 No sap si les queixes arriben a algú. Representa a companyes de l'Espai de Gent 

Gran Mª Aurèlia Capmany que es vol tancar. Les persones grans han de tenir un 

lloc per anar.  

 El futur espai de gent gran de germanetes queda fora del barri i volen mantenir 

el centre obert el temps necessari fins que es trobi solució al mateix barri. 

Mariona 

 Donar resposta autèntica al tancament de Mª Aurèlia. 

Antoni  

 Es el primer cop que ve. No  coneix a ningú de la taula perquè no s'han 

presentat . 

 Contaminació acústica ( no en parlarà) i atmosfèrica: s'estan adoptant mesures 

en contra dels objectius del propi ajuntament . El fet d'impedir la circulació per 

algun carrer incrementa la contaminació . Hi ha tensió en els carrers que han 

d'absorbir els cotxes dels carrers que han estat pacificats. Hi ha molta 

indisciplina amb l'ocupació del carrer ( carrega i descarrega...) . S'ha de 

fluïdificar el tràfic reduint la velocitat ( tot  eixample zona 30) . 

Jordi  

 Parc Joan Miró: La Generalitat davant el moviment veïnal que s'està organitzant 

ha dit que l'acord d'ubicació de la logística de les obres de la línea 8 era un 

consens entre Generalitat i Ajuntament. Voldria aclariment. Parc de bombers: 

cal saber si esta prevista a la reubicació. 

 Eix Verd: Vetllar des de l'Ajuntament perquè no passi que els veïns son 

expulsats del barri . Ja ha començat ( a part de la Casa Orsola) moviment per a 

comprar edificis en la zona.  

 Memòria: Hi ha un plataforma que impulsa que l'antic edifici de la UCB  que va 

ser adquirida pel bisbat , retorni al barri . 

 La pagina web per visitar la Model és esperpèntica, no es pot reservar perquè 

es col·lapsa. 

Elisabet ( Consell de cent / Aribau)  

 Hi ha 11 bars en el meu edifici . Als estatus s'ha posat  que no hi hagi pisos 

turístics però hi ha un gran tenidor. 

 Hem guanyat un judici per a prohibir activitats sexuals i de bar musica. Un 

procediment privat que han pagat els veïns. Tot i la sentencia, segueixen fent el 
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mateix i quan cridem a la GU  no apareix ningú .  Ha hagut d'insonoritzar el 

balcó i hi ha veïns que han hagut de marxar. 

Respostes per part del regidor: 

 Presenta la taula 

 Pressupostos participatius: Projecte d'èxit amb execució millorable.   

 Parc de Joan Miró : Hi ha una part que es l'entorn de la biblioteca però 

l'actuació ha de ser integral. Com s'ha de començar per algun lloc es fa per la 

zona dels entorns de la biblioteca. 

 Obres línia 8: Hi ha  un informe negatiu de Parcs  i  Jardins per l'impacte al Parc. 

El posicionament negatiu de l'ajuntament per l'afectació i necessitat de buscar 

alternatives hi és .  S'ha proposat buscar una alternativa i tots els grups 

municipals s'ha posat d'acord en buscar-la per preservar el pulmó verd de 

l'Esquerra de l'Eixample. 

 Caserna: es provisional. Ha de sortir perquè hi ha una sentencia judicial . Ho 

estem treballant si es pot alliberar el solar de Provença per a usos educatius i 

bombers ( a proposta de l'Ajuntament) . 

 Equipaments gent gran: No es vol tancar l'espai si no dignificar-lo i que tingui 

accessibilitat . A Germanetes es  reprenen les obres al maig i s'acaben a final 

d'any . A banda d'això l'antiga Esquerra esta desproveïda  d'equipaments , i la 

proposta es no tancar fins a tenir una alternativa digne.  

 Fa poc s'ha expropiat un solar a la zona d'Enric Granados per ubicar una 

escola bressol municipal . Estem mirant les compres de 7 edificis que s'ha fet, 

cal veure si ens els baixos es poden ubicar equipaments  . No es tancarà fins 

que no hi hagi alternativa. 

 Gremi restauració: S'han consolidat les terrasses que no generen molèsties. 

Allà on hi ha molta terrassa i llocs on hi ha molèsties no s'han consolidat. Hi ha 

un 30% de terrasses aprovades . Es veritat que alguns restauradors no les estan 

traient. Seguim fent inspeccions i sancions però no és suficient. Cada setmana 

més o menys  signo entre 50 i 100 expedients sancionadors . La feina és fa. El 

regim sancionador massa tou i cal endurir-lo . 

 Branques verdes: Ara hi ha els eixos verds i s'han de connectar els equipaments 

de proximitat i les escoles  als eixos verds . Cal consolidar els eixos verds per  

poder fer les branques verdes. 

 Cassos  concrets de bars que generen molèsties , al finalitzar ens faciliteu 

l'adreça i un contacte. 

 Neteja: hem tingut un canvi en el contracte de neteja  amb el que comporta : 

brutícia al carrer, pitjor servei ..... S'ha fet una part de la feina amb 

predisposició de seguir millorant. Es la contracta me gran i es la ciutat que 
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destina mes pressupost de neteja que cap d ciutat. Necessitem  conscienciar- 

no s  que o es mes net qui mes neteja si no que menys embruta. Hi ha incivisme 

i ens hem de fer conscients que la solució passa per més neteja i generar menys 

brutícia. 

 Llorers: s'han demanat els radars pedagògics d'Aragó i València . També s'ha 

demanat la pintura. 

 Manteniment Eixos verds: hi ha un manteniment que no es podrà fer igual i 

s'està adaptant al nou ús. 

 Persones sense llar: l'ajuntament dedica mes de 30 milions d'euros A L'ANY per 

a persones sense llar. Durant el COVID es va obrir un alberg  per a persones 

amb addicions i està demostrat que  quan la gent te sostre es deixen les 

addiccions. Hi ha un alberg nou per a dones sense llar. S'han fet acord amb 

protectores d'animals que impedeixen que puguin anar als equipaments. No es 

veritat que no e fa res, però es evident que no es fa prou. TOTES LES grans 

ciutats tenen problemes amb indigents. 

 S'ha de fer una llei que reguli els lloguers per a evitar el procés d'exclusió 

veïnal. La  solució és blindar el dret de l'habitatge . 

 revisarem el carril bici mal indicat ( Gran via / Vilamari)  i els separadors dels 

carrils bici. 

 350.000 vehicles al dia creuen l'Eixample . Un 70% el punt de partida o arribada 

son zones on hi ha metro . Hem d'anar transformant les ciutats millorant la 

connectivitat amb transport públic, millorar els busos urbans, invertir en 

rodalies i que sigui un transport que doni certeses. Si retirem els vehicles que 

passen per comoditat , els qui ha de fer servir el cotxe milloraran en la seva 

mobilitat diària 

 Web Model: es un desastre perquè hi ha mes demanda que oferta. Ho 

traslladarem . 

 UCB: Es protegeix l'edifici. ara hi ha un contracte de lloguer a 75 anys entre el 

bisbat i el clínic. L'edifici te prou elements a protegir: façana sala de teatre 

escales.... i  ara el clínic ha de veure si es pot executar el projecte del clínic amb 

les salvedats. S'ha preservat gracies al moviment de la plataforma. 

S'agraeix la presencia a la reunió. 

 

 

Sense cap altra qüestió es dona per finalitzada la reunió. 

 

 

 

 


